

## A. ENGLISH PLACEMENT TEST (DPT)

### English: Dynamic Placement Test (DPT):

The Dynamic Placement Test is administered to ascertain the current level of English language proficiency of each newly registering student. The DPT has 2 parts to be completed in 30 minutes.

<b><u>Part 1:</u> Sentence reconstruction</b>
<b><u>Part 2:</u></b> <b>A. Listening</b> <b>B. Reading</b> <b>C. Language in Use</b>

Students interested in joining GFP program at SU can familiarize themselves with the DPT by watching a video at this [link](#). The Arabic version of the guide is [here](#).

On completion of the test, candidates are scored and placed into one of the three following levels: Elementary, Pre-Intermediate or Intermediate, or granted Direct Entry to the Faculty of their choice.

### GFP DPT Band Scores

DPT Score Distribution – توزيع الدرجات			
SCORE	GFP LEVEL	CEFR LEVEL	IELTS LEVEL
0 – 20	Elementary	A1	< 3.0
21 - 40	Pre-Intermediate	A2	3.0
41 - 60	Intermediate	B1	4.0
61+	Direct Entry	B2+	5.0+

## B. COMPUTING PLACEMENT TEST (CPT)

Areas	المحتوى
<ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Basics of Computing and main parts</b></li> <li>• <b>Microsoft Word</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Font and paragraphs formatting</li> <li>▪ Page layout</li> <li>▪ Insert pictures and tables</li> <li>▪ References and spelling and grammar check</li> </ul> </li> <li>• <b>Microsoft Excel</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Excel workbooks and sheet formatting</li> <li>▪ Formulas and functions</li> <li>▪ Sort and Filter</li> </ul> </li> <li>• <b>Microsoft PowerPoint</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Slide formatting and layout</li> <li>▪ Transition and animation</li> <li>▪ Slide show</li> </ul> </li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>تعريف الحاسوب والأجزاء الأساسية</b></li> <li>• <b>مايكروسوفت وورد</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ تنسيق الخط والفقرات</li> <li>▪ اعداد الصفحات</li> <li>▪ ادراج الصور والجداول</li> <li>▪ المراجع والتصحيح الاملائي والنحوي</li> </ul> </li> <li>• <b>مايكروسوفت اكسيل</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ الاكسيل وتنسيق أوراق العمل</li> <li>▪ المعادلات والدوال الحسابية</li> <li>▪ الفرز والتصفية</li> </ul> </li> <li>• <b>مايكروسوفت بوربوينت</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ تنسيق الشرائح وتخطيط الشرائح</li> <li>▪ الانتقال والحركات</li> <li>▪ عرض الشرائح</li> </ul> </li> </ul>
<ul style="list-style-type: none"> <li>• Computer Types</li> <li>• Hardware</li> <li>• Software</li> <li>• Working with files and folders in Windows 11</li> <li>• Basics of Networking, Browsing and using the E-mail</li> <li>• Computer basic maintenance</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• أنواع الحواسيب</li> <li>• الأجزاء الصلبة للحاسوب</li> <li>• البرمجيات</li> <li>• إدارة الملفات والمجلدات لنظام تشغيل ويندوز 11</li> <li>• الشبكات وتصفح الانترنت والبريد الالكتروني</li> <li>• صيانة الحاسوب</li> </ul>

توزيع الدرجات – CPT Score Distribution	
0 – 50	المستوى الأول للحاسوب – IC3M1/A
51 – 65	المستوى الثاني للحاسوب – IC3M2/A
66 – 100	Exempted from both Computing Courses – معفي من مقررات الحاسوب

## C. MATHEMATICS PLACEMENT TEST (MPT)

### MPT Components

Areas	المحتوى
<ul style="list-style-type: none"><li>• <b>The Basics:</b> types of numbers, Intervals, number lines, properties of basic operations, order of operation, multiples, factors, absolute, exponents, radicals, fractions, decimals, ratios, percentages, Measurement, algebra, and simple equations.</li></ul>	<ul style="list-style-type: none"><li>• الأساسيات: أنواع الأرقام، الفترات، خط الأعداد، خصائص العمليات الحسابية، المضاعفات، العوامل، القيمة المطلقة، الأسس، الجذور، الكسور، الكسور العشرية، النسب، النسب المئوية، القياسات، الجبر، المعادلات البسيطة.</li></ul>
<ul style="list-style-type: none"><li>• Analytic Geometry</li><li>• Logarithms</li><li>• Statistics</li><li>• Probability</li><li>• Quadratic Equations and Inequalities in One Variable</li><li>• Linear Equations and Inequalities in Two Variables</li><li>• Simple and Compound Interest</li><li>• Trigonometry</li><li>• Functions and Their Graphs</li></ul>	<ul style="list-style-type: none"><li>• الهندسة التحليلية</li><li>• اللوغاريتمات</li><li>• الإحصاء</li><li>• الاحتمالات</li><li>• المعادلات والمتباينات التربيعية بمتغير واحد</li><li>• المعادلات والمتباينات الخطية بمتغيرين</li><li>• الفائدة البسيطة والمركبة</li><li>• المثلثات</li><li>• الدوال ورسومها البيانية</li></ul>

MPT Score Distribution – توزيع الدرجات	
0 – 50	المستوى الأول للرياضيات – SET1/A
51 – 65	المستوى الثاني للرياضيات – SET2 OR SET3/A
66 – 100	معفي من مقررات الرياضيات – Exempted from Math Courses